
PROTOKÓŁ  Nr V/15 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  09 marca  2015 roku. 

 

 

Przebieg obrad sesji  odbył  się następująco. 

Ad. 1. Otwarcie. 

 

W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz. 900 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała otwarcia 

obrad V sesji Rady Miejskiej w Chodczu,  powitała  Radnych  Rady Miejskiej w Chodczu, 

Burmistrz Chodcza, Pana  Jarosława  Grabczyńskiego,  Skarbnika  Miasta i Gminy   Panią  

Danutę Nowakowską, nowego Radcę Prawnego Panią  Joannę Kozińską,   a także sołtysów,  

Kierownika  ZGK  Spółka z o.o.  oraz  Przewodniczącą Samorządu Mieszkańców Miasta 

Chodcza.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na 

stan  ustawowy 15 radnych, nieobecny  radny   Jerzy Stempczyński  - wobec powyższego 

obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad  i   przedstawiła    proponowany  

porządek  obrad   sesji  jak niżej.   

 

Proponowany  porządek obrad. 

 

1. Otwarcie. 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 
- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 

4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2015 . 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr V/34/15 



5.   Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zarządzenia poboru podatku rolnego, 

leśnego, od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów 

i  określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.   

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr V/35/15 

6.   Podjęcie uchwały   zmieniającej  uchwałę w sprawie   zarządzenia poboru opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.     

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji   Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr V/36/15 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji    Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały  Nr V/37/15 

 8.  Podjęcie uchwały w sprawie  powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w 

Chodczu. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  P. Przewodnicząca Rady, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr V/38/15 

9.  Informacja w sprawie  przeprowadzonych wyborów do organów jednostek pomocniczych 

Gminy Chodecz   oraz  na terenie Miasta Chodecz. 

       -   przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie –  Sekretarz MiG, 

10.  Informacja w sprawie  złożenia oświadczeń majątkowych przez radnych Rady Miejskiej  

w Chodczu  za  rok  2014.  

       - przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  Przewodniczący Rady Miejskiej, 

  11. Interpelacje i zapytania  radnych . 

  12. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

  13. Zakończenie  obrad  sesji. 

Po odczytaniu Przewodnicząca poddała  porządek pod głosowanie .  Za  przyjęciem  

proponowanego porządku  obrad   głosowało 14 radnych,  przeciw -0, wstrzymało  – 

0,porządek  obrad został przyjęty .  Przewodnicząca stwierdziła iż Rada Miejska będzie 

obradowała według przyjętego porządku obrad. Następnie  przekazała, iż protokół z obrad         

IV  sesji został sporządzony i  był wyłożony do wglądu, każdy radny i zainteresowany miał 

możliwość zapoznania się z protokołem w Biurze Rady. Protokół został poddany pod 

głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr  IV/14 głosowało – 14 radnych, przeciwnych – 0, 



wstrzymało – 0.  Przewodnicząca  Rady  stwierdziła iż  protokół z poprzedniej sesji został 

przyjęty  14 głosami za. 

W tym  momencie  stan radnych zmienił się na obecnych 15 radnych, przybył na obrady 

radny Jerzy Stempczyński. 

 

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Chodcza Pan Jarosław Grabczyński  powiedział iż w okresie między sesyjnym odbył 

szereg spotkań  związanych z funkcjonowaniem Urzędu  i tak pokrótce najważniejsze 

spotkania Burmistrz  przedstawił. 

Odbyły się dwa spotkania  w zakresie Strategii  Obszarów  Społeczno-Gospodarczego  w 

którym nasza Gmina uczestniczy, czyli są to tzw. poprzednie ZIT-y.  

Ostatnie spotkanie miało miejsce w zeszłym tygodniu , było to spotkanie z przedstawicielami  

dyrekcji Urzędu Marszałkowskiego odnośnie funduszy gminy. Zostały skonkretyzowane 

szczegóły odnośnie możliwości pozyskania środków  w okresie  rozdania  w 2014- 2018. 

Szczegóły będą znane dokładnie kiedy będą ogłoszone  konkursy. Najbardziej nas interesuje z 

czego można by było skorzystać  to dofinansowanie  na kanalizację i przebudowę 

oczyszczalni ścieków. To jest pierwszy temat  na którym Gminie najbardziej zależy i chce 

skorzystać.  Drugi temat roku poprzedniego to termomodernizacja  budynku SZPO w 

Chodczu. Temat jest znany. Wniosek był składany w rozdaniu 2007-2013r.  Ponadto odbyły 

się spotkania cykliczne  z mieszkańcami i ze Starostą  w sprawie ulicy Al. Zwycięstwa. Został 

złożony do Starostwa wniosek  o ustanowienie zakazu  postoju i zatrzymywania na tej ulicy. 

Ten wniosek został rozpatrzony natomiast jeszcze nie został wprowadzony w życie na 

wniosek Pana Burmistrza. Ponieważ  nie chcemy wprowadzać przed jakimiś 

rozstrzygnięciami  które mogą mieć miejsce rozstrzygnięcia bardziej korzystne. Rozmawiał 

Burmistrz z mieszkańcami którzy zawiązali   Komitet  przebudowy   i jest szansa na 

porozumienie.  

W zeszłym tygodnie wpłynął wniosek do Starostwa na pozyskanie kostki brukowej na 

przebudowę chodników obustronne. Jeżeli  Starostwo zdecyduje się na przekazanie tej kostki 

, to wówczas Gmina będzie się zastanawiać  czy będzie w stanie dokonać przebudowy ze 

środków własnych. Jeżeli  nie otrzymamy wówczas będzie trzeba zastanowić się nad innym 

rozwiązaniem. Przede wszystkim nie jest to ulica nasza lecz Powiatu i Burmistrz nie chciałby 

modernizacji wykonywać ze środków własnych.  

W zeszłym tygodniu  odbyło się spotkanie  z wykonawcą i inwestorem  który będzie budował 

farmę wiatrową na terenie Gminy Dąbrowice. Farma będzie w tej Gminie , a być może Gmina 

Chodecz  też na tym skorzysta, ponieważ przez teren naszej Gminy będą prowadzić zasilanie. 

Obecnie trwają  negocjacje. Będzie to temat za kilka miesięcy.  

Ponadto Burmistrz brał udział w Konwencie Burmistrzów , został określony plan pracy 

Konwentu, decyzje jeszcze żadne nie zapadały na tym spotkaniu. 

Wybrany został Przewodniczący Konwentu, jest to Burmistrz Koronowa , który wcześniej 

sprawował  funkcję  członka  Zarządu. W  zeszłym tygodniu wraz z Panią Przewodniczącą i 

Przewodniczącym  Komisji Rewizyjnej uczestniczyliśmy  w szkoleniu  zorganizowanym  przez 



RIO  a dotyczyło  finansów i sprawozdań  jakie  Urząd jest zobowiązany  składać. Pokrótce  

byłyby to najważniejsze sprawy  przedstawione. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  wskazała na odnotowanie  w protokole iż od tego momentu 

jest obecnych 15 radnych na obradach sesji. 

Dyskusji radni nie podnosili , zapytań  nie było. 

 

Ad.  3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  poprosiła  o przedłożenie sprawozdań przez 

Przewodniczących  poszczególnych Komisji  Rady Miejskiej. 

 

1)  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny  Tomasz Łuczak, przedłożył  iż w okresie 

międzysesyjnym miało miejsce jedno spotkanie wspólne . Komisja Rewizyjna spotkała się z 

innymi  Komisjami w pierwszej części na której omawiano  sprawy bieżące , w dalszej części 

posiedzenia  Komisja przeszła do obrad na którym analizowała  zadłużenia  i formy spłaty  

Gminy. W posiedzeniu udział brała  Pani Skarbnik.  Przedstawiła w jakim systemie będzie 

miała miejsce spłata zadłużenia. Komisja nie miała żadnych uwag. Na posiedzenie Komisji 

przybyli mieszkańcy naszej Gminy  którzy  przedstawili swoje sprawy. Z posiedzenia Komisji 

zostały sporządzone dwa wnioski , które dotyczyły  zorganizowania spotkania z osobami 

które uczestniczyły w odbiorze melioracji w Brzyszewie, oraz  czy będzie prowadzony 

przegląd oczyszczalni przydomowych oraz w jakim terminie. Kolejny wniosek sporządzony do 

Policji to odnośnie spalania śmieci w przydomowych piecach. Wniosek przesłano i obecnie 

oczekujemy na odpowiedź. 

 

2)  Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  radny Makowiecki Grzegorz , przedłożył iż  

odbyło się jedno posiedzenie na którym rozpatrywano  pismo z Policji w Kowalu  w sprawie  

dofinansowania  zakupu  paliwa na potrzeby Policji. Tak aby policja mogła przyjeżdżać 

częściej aby było bezpieczniej. Komisja ustaliła   dofinansowanie  w kwocie 2000zł. w roku 

2015. Ponadto Komisja opiniowała  cztery uchwały  w sprawie  zmian budżetowych i  w 

sprawie inkasentów  które będą omawiane na  obradach sesji. Komisja projekty uchwał 

zaopiniowała pozytywnie. Ponadto rozpatrywała zadłużenie Spółdzielni Światowid, była to 

trudna  rozmowa, ponieważ zadłużenie jest duże . Komisja wnioskowała o przejęcie działki  

znajdującej się przy ul. I Armii Wojska Polskiego w zamian za zaległe odsetki.  Wniosek taki 

został przekazany do Burmistrza Chodcza. Ponadto  Spółdzielnia wnioskuje o nienaliczanie  

odsetek za zaległy podatek który Spółdzielnia jest winna.  Taki wniosek również został 

złożony o nienaliczanie przez określony czas. Tak aby pomóc Spółdzielni  chociażby w takim 

stopniu. Ponieważ  Spółdzielnia jest potrzebna dla rolników. 

 



3) Przewodniczący Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej radny Feliniak Wiesław , 

przedłożył iż Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła jedno spotkanie. Było to w dniu              

26 lutego 2015r. Głównymi tematami poruszanymi na posiedzeniu  to: 

-  budowa wodociągu w sołectwie Psary dwóch odcinków  - tj . do P. Szałkiewicza  i  

Kosmalskiego, drugi odcinek  do Pani Jabłońskiej do P. Kucharskiego, informacji w tej sprawie 

udzielił Prezes ZGK Spółka z o.o. przybliżył koszt tej inwestycji na kwotę około  30 tys. zł. w 

trakcie dyskusji podczas posiedzenia członkowie poruszali wiele spraw , między innymi  

współfinansowanie  zainteresowanych osób w wykonaniu tych dwóch nitek wodociągu oraz 

zgody właścicieli gruntów przez których działki będą przebiegały te dwie nitki wodociągu, 

podsumowując dyskusję Komisja   stwierdziła że w tegorocznym budżecie nie zostały 

zabezpieczone środki finansowe na przeprowadzenie tej inwestycji, a do tematu należy 

wrócić przy opracowywaniu budżetu na rok 2016. 

-    naprawa drogi gminnej  w Brzyszewie tzw. łącznika  między Brzyszewem a Sobiczewami, 

co przyczyni się do skrócenie drogi dowozu uczniów, 

dowóz uczniów do szkół – (Brzyszewo-Sobiczewy,  Strzygi -  Mstowo),Komisja zapoznała się z 

pismami rodziców na trasach Brzyszewo-Sobiczewy  i   Mstowo –Strzygi, w pierwszej sprawie 

chodziło o wydłużenie kursu autobusu o 1 km co  umożliwiłoby dla czworo dzieci dowóz,  

wstępnie spraw ta była opiniowana pozytywnie, ale Komisja doszła do wniosku, że należy 

wydać decyzje pozytywną i zmienić harmonogram dowozu dzieci   z dniem 1 września tego 

roku a w między czasie w okresie letnim dokonać gruntowny remont  tego odcinka drogi co 

by skróciło  drogę dowozu uczniów  o  około 12 km dziennie. Jeżeli chodzi o dowóz  Strzygi –

Mstowo, Komisja  stanęła na stanowisku aby dokonać zmian również od dnia 1 września 

2015r. tj z początkiem roku szkolnego. Po zapoznaniu się z  treścią  pisma, Komisja 

stwierdziła aby tą sprawą  zajęła się Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, ponieważ 

dowożone dzieci  przynależą  do obwodu szkoły Cetty.  Rodzice mają takie prawo, że 

decydują  o obwodzie szkoły. 

Na posiedzeniu  Komisji obecny był Pan Burmistrz Chodcza i udzielił   nam  Komisji wiele 

informacji  między innymi na temat  wypożyczenia kruszarki do gruzu  który znajduje się na 

oczyszczalni  około 500 ton  i umożliwi nam uzyskanie  materiału na bieżące naprawy dróg.  

-  naprawa drogi w Psarach od drogi powiatowej, temat ten ciągnie się od około 8 lat. Droga 

ta przeszła gruntowną naprawę, jednakże nie została wyasfaltowana. Materiał zużyty w 

tamtym czasie nie do końca się sprawdził,  obecnie tylko równiarka  wyrówna nawierzchnie  i 

uzupełni się ubytki  frezowiną. W przyszłości trzeba będzie tą drogę  poprawić. Obecnie to 

tylko doraźne naprawy. Pan Burmistrza poinformował Komisje , iż Gmina otrzymała promesę 

z Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji  na modernizację trzech  dróg gminnych . Promesa 

opiewa na kwotę  1.300 ml. zł. to szacunkowo około 80 %  przewidzianych kosztów tych 

inwestycji. Są to drogi Łączewna - Pyszkowo długości 1.400km. Ogorzelewo –Łakono            

dł. 1.750 km. i  Szczecin – Psary dł. 1.100 km.  Przetarg na projektowanie tych dróg  będzie 

ogłoszony.  W miesiącach wakacyjnych  będą te inwestycje przeprowadzone.   

-  budowa chodnika  w kierunku Kromszewic przy drodze powiatowej, Pan Burmistrz 

poinformował iż istnieje możliwość współpracy z Zarządem Powiatowym Dróg w zakresie 



wydłużenia chodnika  od amfiteatru w kierunku Kromszewic , na tym odcinku jeżeli zostanie 

wydłużony chodnik, Powiat wyleje nową  nawierzchnię  asfaltową, wcześniej  był położony  

chodnik, jednakże  nie  został wykończony. 

Poruszana była również sprawa ulicy Sadowej na którą jest wykonana dokumentacja i były 

przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami  i Rada będzie zmierzała do tego , aby ta 

inwestycja  była wykonana w tym roku . Komisja  zwróciła się również z prośbą  do Prezesa 

ZGK Spółka  z o.o. o wykonanie  wstępnej analizy finansowej  drogi w Brzyszewie  wcześniej 

wspomniany odcinek.  Prezes skalkulowałby 1 km wykonania drogi i wówczas byłoby  

wiadomym   jak dalej   działać. Również  Pani Przewodnicząca Rady prosiła o zamontowanie 

progów spowalniających na ulicy Polnej w Chodczu i taki wniosek został skierowany do 

Burmistrza. 

 

4) Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska radna Ewa Kwiatkowska 

przekazała iż w  omawianym okresie Komisji spotkała się  jeden raz . Na tym posiedzeniu 

rozpatrywano między innymi  skargę Pani Barbary Krawieckiej dotyczącą  przeprowadzenia 

wyborów sołeckich w Strzyżkach oraz wnioski  Pana   Mirosława  Antoniego  Glazika  

mieszkańca wsi  Nowiny. Ponadto Komisja wysłuchała  wniosku  ustnego  przedstawiciela 

Bractwa Miłośników Ziemi Chodeckiej w sprawie tablic upamiętniających poległych w latach 

1939-1945  i   pracownika Urzędu w sprawie wycinki drzew  przy stadionie Miejskim. Jeżeli 

chodzi o sprawę skargi Pani Krawieckiej to Komisja zapoznała się z dokumentami  typu 

uchwały, ogłoszenia o terminie zebrań wiejskich , zawiadomienia  podpisane przez 

Burmistrza, listami z podpisami o  terminie zebrania, protokołami Komisji Skrutacyjnej , 

protokołem zebrania wiejskiego z listą obecności na tym posiedzeniu oraz statutem 

sołectwa. Członkowie Komisji stwierdzili, że  zostanie  zwołane następne posiedzenie na 

którym zostaną  zaproszeni  - Pani Krawiecka, sołtys P. Szałański, członkowie Komisji 

Skrutacyjnej  oraz pracownik Urzędu. Takie posiedzenie zostało już zwołane i odbędzie się w 

dniu 12 marca 2015r. osoby zainteresowane zostały o tym już powiadomione. 

Jeżeli  dotyczy wniosków Pana Mirosława Glazika  dotyczących  dofinansowania wydania 

książki i albumu. Komisja  jest pełna uznania co do dorobku  tego Pana oraz jego planów 

wydawniczych  i artystycznych jednakże  Komisja stwierdziła, że  duża  ilość  potrzeb zmusza 

nas  do odmowy  dofinansowania. I taki wniosek z Komisji Obywatelskiej został przekazany 

do Burmistrza. Jeżeli chodzi  o wnioski   skierowane  w formie ustnej  do Komisji  w sprawie  

wycinki topoli przy stadionie  , Komisja opiniowała pozytywnie, topole można wyciąć i 

zastąpić innymi drzewami, informację w tej sprawie przedstawił P. Robert Drzewiecki. 

Komisja wydała pozytywna opinię. Wiele osób teraz cierpi  na  alergię . Te topole praktycznie 

już przestały chronić w jakiś sposób, tworzą zagrożenie dla życia  mieszkańców, dla trybun 

jak i  tworzą zapylenie . Odpowiedni dobór nasadzeń  wpłynie na estetykę  i wygląd stadionu. 

Następny wniosek ustny to przedstawiciela Bractwa Miłośników Ziemi Chodeckiej w sprawie  

wykonania tablic upamiętniających   mieszkańców  poległych  z naszego ternu w okresie  

wojny w latach 1939-1945.  Oraz pomnika na cmentarzu. Sprawę tą przedstawił Pan 

Krzysztof  Małecki. Bractwo Miłośników Ziemi Chodeckiej wie, że można pozyskać środki 



finansowe na  takie cele.  Bractwo nie może być stroną przy składaniu takich wniosków. Od 

Gminy oczekuje się  praktycznie  żeby była stroną. Z tego posiedzenia Komisja skierowała 

dwa wnioski : 

1)  przygotować odpowiedź dla Pana Glazika, iż Gmina jest pełna uznania co do dorobku 

artystycznego, ale trudna sytuacja finansowa i różnorodność potrzeb Gminy  nie pozwala  na  

dofinansowanie przedsięwzięć  artystycznych i wydawniczych tego Pana,  

2)  pozytywna opinia w sprawie wycinki drzew z obowiązkiem  wykonania nowych nasadzeń,   

3)  wniosek do Rady Miejskiej aby cała Rada zapoznała się z wnioskiem Bractwa Miłośników 

Ziemi Chodeckiej dotyczący tablic i pomników  upamiętniających poległych, 

 

5) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu radny  Jerzy Stempczyński, 

przekazał iż Komisja nie odbyła żadnego posiedzenia, natomiast  w miesiącu marcu 

przewidywane jest wyjazdowe posiedzenie Komisji w zakresie wizytacji szkół w terenie  

przed  opracowaniem i przyjęciem arkusza organizacji roku szkolnego na 2015/2016. Będą 

również analizowane sprawy tych zagadnień które wcześniej  wspomniał radny Wiesław  

Feliniak  tj. przynależność  do obwodów  szkolnych poszczególnych dzieci i dowóz ich.    

Również  rozmawiano z  P. Burmistrzem w sprawie wycinki topoli przy stadionie i też 

sugerowano ich usunięcie i nasadzenie sosen lub świerków . 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Pana Burmistrza Chodcza o ustosunkowanie się co 

do przekazanych wniosków.  

Burmistrz Chodcza odpowiedział, iż co do wniosku Komisji Rewizyjnej i  podnoszonej sprawy   

melioracji  Brzyszewo i przydomowych oczyszczalni ścieków, został przekazany do 

rozpatrzenia pracownikom merytorycznym  i  odpowiedź będzie przygotowana w najbliższym 

czasie.   

Jeżeli chodzi o Komisję Budżetową , to ze Spółdzielnią Światowid  zostanie podpisane 

porozumienie co do rozłożenia zaległości  podatkowej na raty . Zostanie przygotowana w 

najbliższym czasie wycena działki  będąca własnością Spółdzielni Światowid przy Biedronce.  

Ta działka zostanie zakupiona za odsetki które  Spółdzielnia jest zobowiązana wobec Urzędu.  

Wnioski z Komisji Rolnej  to  odbędzie  się spotkanie w Bydgoszczy celem pozyskania  

większej  ilości  frezowiny na  uzupełnienie ubytków  w drogach asfaltowych. 

Co do wniosków z Komisji Obywatelskiej to sprawa jest już zakończona co do skargi Pani 

Krawieckiej to nie będziemy się już odnosić. 

Dyskusja – radni  nie  podnosili dyskusji  co do przedmiotowego punktu . 

 

Ad.  4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy Chodecz na rok 2015 . 

 

Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  Panią  Skarbnik Danutę Nowakowska o 

przedłożenie  informacji  w  powyższym zagadnieniu.    

 



Skarbnik MiG Pani Danuta Nowakowska  przekazała iż projekt uchwały dotyczy zgodnie z 

rozporządzeniem  Ministra Finansów z dnia 16 grudnia 2014r.  wszystkich  Gmin do dnia 31 

marca br. muszą  dokonać    zmiany klasyfikacji budżetowej w uchwałach głównych 

budżetowych . Zmiana dotyczy  opłaty śmieciowej gdzie rozdział  75618  zmienia się na 

rozdział  90002. Nic się nie zmienia kwotowo, zmienia się tylko klasyfikacja, musi tego 

dokonać Rada ponieważ jest to zmiana miedzy działami. Do tej zmiany Pan Burmistrz nie jest 

upoważniony tylko Rada. Tak że istotne zmiany nie zachodzą tylko jest to kosmetyka. 

Pani Przewodnicząca  poprosiła o opinię  Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów.  

Radny Makowiecki Grzegorz udzielił  odpowiedzi  iż opinia w tej sprawie jest pozytywna.  

Dyskusja – radni w przedmiotowej sprawie nie podnosili dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  odczytała projekt uchwały  Nr V/34/15 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2015 . 

Uwag co do treści projektu uchwały nie było. Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. Za podjęciem głosowało -  15 radnych, przeciwnych -0, 

wstrzymujących – 0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła , że uchwała Nr V/34/15 

Zmieniająca  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2015 

została podjęta. 

 

Ad. 5.   Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zarządzenia poboru podatku 

rolnego, leśnego, od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów  i  określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.   

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  poprosiła Panią Skarbnik Danutę 

Nowakowską o przedłożenie  informacji  w przedmiotowej sprawie. 

Skarbnik Danuta Nowakowska  udzieliła wyjaśnień co do projektu powyższej uchwały , a 

mianowicie głównym powodem zmiany tej uchwały to  przeprowadzenie wyborów sołtysów 

w miesiącu styczniu i lutym 20115r. Jak i również zmiana wynagrodzenia inkasenta  na ternie 

Miasta Chodecz.  W trakcie wyborów zostało zmienionych ośmiu sołtysów co niniejszym jest 

uwzględnione w uchwale i paragrafie drugim  wysokość procentowa za inkaso dla inkasenta  

z terenu Miasta w wysokości  4%. To  są te zmiany , które  dotyczą  projektu uchwały. 

Przewodnicząca poprosiła o opinie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów. Pan 

Makowiecki Grzegorz przedłożył iż opinia w tej sprawie jest również pozytywna. 

Dyskusji co do  projektu uchwały radni nie wnosili. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały Nr V/35/15 zmieniającej  uchwałę  

w sprawie  zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości od osób 

fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów  i  określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.   

Uwag co do projektu odczytanej  uchwały nie było. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem 

głosowało -  15 radnych, przeciw -0, wstrzymało – 0.  Przewodnicząca Rady stwierdziła, że 

uchwała została podjęta. 



  

Ad. 6.   Podjęcie uchwały   zmieniającej  uchwałę w sprawie   zarządzenia poboru opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.   

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  poprosiła Panią Skarbnik Danutę 

Nowakowską o przedłożenie  informacji  w przedmiotowej sprawie. 

Skarbnik Danuta Nowakowska  udzieliła wyjaśnień co do projektu powyższej uchwały , 

wskazała iż ta uchwała jest podobna do uchwały poprzedniej,  dotyczy zarządzenia poboru 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.   Dokonano zmian sołtysów na 

wskutek wyborów sołtysów w ośmiu sołectwach. Wybory odbyły się na przełomie styczeń 

luty br. nastąpiły zmiany sołtysów i w ślad  za tym wywołanie przedmiotowej uchwały. 

Dyskusji radni nie wnosili co do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Wiceprzewodniczącą Ewę Kwiatkowską o 

odczytanie przedmiotowej uchwały. Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

Uwag co do projektu odczytanej  uchwały nie było. 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem uchwały            

głosowało – 15 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca  Rady Miejskiej 

stwierdziła iż uchwała Nr V/36/15 została podjęta. 

        

Ad. 7.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  poprosiła Panią Skarbnik Danutę 

Nowakowską o przedłożenie  informacji  w przedmiotowej sprawie. 

Skarbnik Danuta Nowakowska  udzieliła wyjaśnień co do projektu powyższej uchwały , otóż 

zgodnie z ustawą z 14 lutego  2014r.  Rada Miejska do dnia 31 marca  roku poprzedzającego 

rok budżetowy jest zobowiązana do podjęcia uchwały  w sprawie wyrażenia zgody bądź nie 

wyrażenia zgody na  wyodrębnienie funduszu sołeckiego w roku budżetowym.  Ta sprawa 

jest Szanownym Radnym znana  ponieważ już na rok 2015 została  uchwała  podjęta o 

wyodrębnieniu środków finansowych . W naszym budżecie mamy już wyodrębniony fundusz 

sołecki i teraz również decyzja Państwa radnych  , czy wchodzimy na rok 2016  w fundusz 

sołecki , czy też nie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów został poproszony przez Panią Przewodniczącą o 

przedłożenie opinii  tejże Komisji stałej Rady Miejskiej. Pan Grzegorz Makowiecki przekazał iż 

opinia Komisji jest pozytywna.  

Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji  co do powyższej sprawy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Ewa Kwiatkowska odczytała projekt uchwały,  o 

odczytanie jej poprosiła Pani Przewodnicząca Rady. Uwag co do projektu uchwały nie było ze 

strony radnych. 



Przewodnicząca Pani Anna Twardowska poddała projekt uchwały pod głosowanie . Za 

podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw -0, wstrzymało – 0. Przewodnicząca  

Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr V/37/15 została podjęta. 

         

 Ad. 8.  Podjęcie uchwały w sprawie  powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady 

Miejskiej w Chodczu. 

Informacje w powyższej sprawie przedłożyła Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna 

Twardowska , wskazała iż statut jest podstawowym aktem prawnym  Gminy, zawierającym 

normy prawa  ustrojowego stanowiący wraz z  konstytucją  i ustawami system  ustrojowy 

prawa samorządu. Uchwalenie oraz zmiany  należą do wyłącznej właściwości Rady Gminy.      

Ze względu na potrzebę  dostosowania zapisów statutu do obowiązujących przepisów prawa 

mając na uwadze charakter tego dokumentu proponuje się  powołanie   doraźnej Komisji 

Statutowej  Rady Miejskiej  w  Chodecz.  Wpłynęło również pismo od Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego , które odczytała Pani Przewodnicząca . Treść pisma stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o zgłaszanie radnych do 

składu doraźnej Komisji Statutowej. Radni przystąpili do zgłaszania kandydatów jak niżej. 

Zgłoszono następujących kandydatów do składu, którzy  wyrażali zgodę bądź nie. 

 

1)  Kwiatkowska Ewa  -   wskazała iż jest to bardzo poważny temat , nie udało się skończyć 

tego zagadnienia w poprzedniej kadencji,  pracowała radna z Panią  Anną Twardowska  z 

Panem Jerzym Stempczyńskim . Komisja doszła  do pewnego  etapu i  okazało się że to 

wszystko trzeba do   ”  góry nogami  przewrócić”. Jest to poważne zagadnienie, radna nie wie 

czy podoła , jeżeli pozostali radni pomogą wówczas może się podjąć  tego zagadnienia, 

wyraziła zgodę  

2)  Michalak Beata – nie wie czy podoła, ale  wyraziła zgodę, 

3) Stempczyński  Jerzy – wyraził zgodę, obawia się czy ta nasza praca nie pójdzie na marne, 

najbardziej napracowała się poprzednio radna Kwiatkowska i tak się stało, że  projekt został 

totalnie „schlastany”  przez poprzednią Panią  Radcę Prawną,  obawia  się  czy ta praca nie 

pójdzie znowu na marne,   

4) Wieczorek Piotr nie wyraził zgody na kandydowanie, 

5) Sikorski Adam – wyraził zgodę, 

6) Łuczak Tomasz – wyraził zgodę, 

Pani Kwiatkowska Ewa wskazała iż obecnie  jest pięciu kandydatów którzy wyrazili zgodę do 

pracy w Komisji, a  może radni proponują  powiększyć  skład Komisji Statutowej.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały  w przedmiotowej sprawie i 

poddała treść  uchwały pod głosowanie.  

Uwag co do odczytanego projektu nie było. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw -0, wstrzymujących – 0. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała    Nr V/38/15 w sprawie powołania 

doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Chodczu  została podjęta . 



 

Ad. 9.  Informacja w sprawie  przeprowadzonych wyborów do organów jednostek 

pomocniczych Gminy Chodecz  oraz  na  terenie  Miasta  Chodecz. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała  iż informację w tej sprawie przygotował Pan 

Sekretarz, ze względu na nieobecność przedstawi   Przewodnicząca Rady Miejskiej.   

Treść informacji z odbytych zebrań wyborczych oraz  wnioski  zgłoszone podczas  tych zebrań  

stanowią załącznik do niniejszego protokołu . 

W dalszej  części nowo wybrani sołtysi  przedstawili  się  z imienia nazwiska przy czym 

Przewodnicząca Rady składała gratulacje  wyboru na sołtysa. 

 

Ad. 10.  Informacja w sprawie  złożenia oświadczeń majątkowych przez radnych Rady 

Miejskiej  w Chodczu  za  rok  2014.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w punkcie tym przypomniała radnym o obowiązku złożenia 

oświadczeń majątkowych do dnia 30 kwietnia 2015 roku za rok 2014. Druki  oświadczeń 

radni otrzymają dzisiaj  za potwierdzeniem odbioru poprzez  złożenie podpisu na liście. 

Ponadto Przewodnicząca przedstawiła pismo Wojewody Kujawsko-Pomorskiego  w sprawie  

składanych oświadczeń majątkowych oraz zatrudnienia  i  sprawowania innych  funkcji przez 

radnych. 

 

Ad.  11. Interpelacje i zapytania  radnych . 

 

Radna Ewa Kwiatkowska zwróciła się do Pana Burmistrza z prośbą  o  przegląd techniczny 

placu zabaw, ponieważ według  rozeznania mieszkańców na placu zabaw znajdują się 

urządzenia które w tym momencie są w stanie   technicznym  zagrażającym bezpieczeństwu 

dzieci. 

 

Radny Feliniak Wiesław zasygnalizował iż jest to wniosek z Komisji Rolnej, jeżeli nie przyjdą 

większe opady deszczu należy uruchomić równiarkę  która  wyrówna powierzchnię dróg 

gruntowych. Wyrobione koleiny są duże, a przejezdność  utrudniona. Wrócił jeszcze  w swej 

wypowiedzi do ulicy Sadowej i zapytał się  czy  ta ulica wiąże się w  jeden  pakiet z ulicą 

Boczną, w związku z tym zwrócił się z zapytaniem czy będzie jakaś przymiarka również do tej 

ulicy  jeśli chodzi o poprawę jej nawierzchni. 

Odpowiedzi  udzielił P. Burmistrz i  powiedział iż modernizacja ulicy Bocznej nie będzie szła w 

pakiecie  z ulicą Sadową. Będzie oddzielny projekt  przebudowy tej ulicy i będzie oddzielnie 

realizowany. 

Radny Krupa Błażej zwrócił się z zapytaniem o  termin przebudowy chodnika  koło myjni 

samochodowej, jest tam zwężenie chodnika i kiedy przystąpi się do zmiany. Poprosił o jak 

najszybsze  wykonanie , poprawienie tego zwężenia. 



Druga sprawa to oznakowanie skrzyżowania Niwki-Końce. Zachodzi  konieczność 

oznakowania tego skrzyżowania. 

Przewodnicząca Rady poprosiła  o udzieleni odpowiedzi przez Pana Prezesa ZGK w Chodczu 

w sprawie chodnika. Pan Prezes wskazał iż  ten  odcinek   wymaga całkowitego remontu, na 

dzień dzisiejszy  żeby usprawnić przejazd  zostanie zdjęty jeden rząd płytek i jezdnia zostanie 

poszerzona  we wskazanym miejscu.   

 

Radna Beata Michalak wskazała iż we wnioskach z zebrania w Soł. Zieleniewo nie było 

wspomniane  o  oznakowaniu   miejscowości  Łakno,  również poprosiła  o wprowadzenie 

oznakowania. 

Pan Burmistrz odpowiedział iż zostanie oznakowanie wprowadzone. 

 

Radna Ewa Kwiatkowska zwróciła się z prośbą do sołtysów  i Rad Sołeckich o bieżące 

aktualizowanie tablic  w sołectwach. Przejeżdżając przez  wsie widać że  tablice  sołeckie  

zawierają  już nieaktualne informacje bądź ogłoszenia. 

 

Ad.  12. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  w punkcie tym  udzielała    głosu  uczestnikom  obrad sesji 

według kolejności zgłaszania się i poprosiła o przedstawianie się. 

Pan  Strzykowski   Józef  Brzyszewo  zwrócił  się  z  zapytaniem  w  sprawie  drogi w 

Brzyszewie, która wielokrotnie była zgłaszana do remontu. Jak wynika  z dyskusji  to  

równiarka rozwiąże problem, samochody po buraki  nie mogły przejechać  tą drogą. 

Równiarka o której się mówi to już trzydzieści lat  pracuje i wielkiego  pożytku z tego nie ma.  

Z funduszu sołeckiego Pan Grzanka zgłaszał naprawę drogi koło  Sikorskiego.  Poprosił o 

wprowadzenie  do wniosków naprawę drogi w Brzyszewie koło Pana Strzykowskiego. 

 

Sołtys  Anna Adryjańczyk wskazała na potrzebę usunięcia zarośli i chaszczy przy żwirowni  w 

kierunku Mstowa  , należy wykarczować i usunąć  krzaki  powodujące  mała widoczność 

jezdni  jak również zalegające śmieci. 

 

Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała iż został zakupiony  przez ZGK Spółka z o.o. 

rembak do usuwania  różnych zarośli  i krzaków  więc  będą tereny   sukcesywnie  

oczyszczane. 

 

Sołtys Łukaszewicz Szymon wskazał na potrzebę  zamieszczenia kosza na śmieci przy 

przystanku autobusowym w Woli Adamowej.  Jeżeli taki kosz by się znajdował, śmieci by się 

nie  gromadziły wokół  wiaty przystankowej i na polach 

. 

Sołtys  Banasiak Józef  poprosił o  patrole  policji  przez wieś  w Przysypce w celu  

zaobserwowania kto dewastuje wiatę przystankową, ponieważ co zostanie naprawiona  



ponownie ktoś  dewastuje.  Mieszkańcy w ciągu dnia  dają uwagę  na  wiatę , ale chodzi 

szczególnie wieczorami i w nocy. 

 

Pan Kucharski , wskazał iż bardzo dobrze że Rada  zaczyna pracować nad statutem Miasta i 

Gminy, jest wiele dziwolągów  w obecnym statucie, ponieważ ustawa sobie, a rzeczywistość  

sobie. 

Uważa, że  znikną  spotkania wspólne Komisji  Rady Miejskiej  dla których   przytoczył jeden 

protokół  Komisji  Oświaty na którym  omawiano  przekształcenie  Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, jak może być omawiany ten temat na Komisji Oświaty. Należy skończyć  z tymi 

wspólnymi posiedzeniami Komisji które są produkowane. Zapisy takie, że można łączyć 

Komisje. Wszystkie wówczas spotkały się w jednym celu , można powiedzieć że odbyło się 

posiedzenie Rady a nie spotkanie pięciu Komisji.  Wskazał na jeszcze jedną ważną sprawę jak 

określił Pan Kucharski, mamy Samorządowy Zespół Placówek Oświatowych jaką  szkołę 

mamy to wystarczy spojrzeć na wyniki w województwie średnia 27, w Gminie 17 średnia 

wyników. Poprzednia Rada Miejska w tym kierunku nie zrobiła nic, po prostu każdy siedzi i 

czeka jaka „ bąba  wybuchnie”. Pan Kucharski chciałby wiedzieć ile punktów uzyskał 

najsłabszy uczeń  podczas pisania sprawdzianów  klasowych – VI klasy  i gimnazjalnego.  

Najłatwiej zorganizować bal , a sprawy zasadnicze leżą. Jest również  zdziwiony pismem ze 

SZPO gdzie podpisali się wszyscy nauczyciele  , że samorząd gminny nic nie ma do SZPO. Nie 

wolno zajmować się sprawami SZPO. Trzeba przecież mieć świadomość  społeczną  i wiedzieć 

kto jest właścicielem szkoły. A tej świadomości jak   się zauważa nie ma. Świadomości 

właściwej nie ma również w innych sprawach. Bo jak wiadomo świadomość nauczycieli 

winna być inna ponieważ oni kształcą nasze następne pokolenia.  A my co wychowujemy 

najgorszych  uczniów w całym województwie. Czy nas nie stać  na lepsze działanie. Mamy 

wspaniałą halę sportową , gdzie są  efekty sportowe naszych dzieci i młodzieży. Mamy 

ogródek sportowy z napisem, jeżeli nie ma nauczyciela nie wolno z niego korzystać. Przez 

całe wakacje jest nieczynny, po co to wszystko ma służyć. Na co  są  wydawane  pieniądze  

skoro nie można z tych dobrodziejstw korzystać. A cały czas tylko się słyszy że szkoła 

potrzebuje pieniędzy i to dużych. Natomiast efektów nie ma w tej działalności . To są sprawy 

na które Rada Miejska musi postawić i  zmienić sposób rozumowania.  Nie będzie żadnych 

efektów jeżeli  nie zostanie zrobiony porządek, bo stare struktury które funkcjonują  nie są w 

stanie  zmienić i tylko Rada  może   to zrobić. Po wyborach  dało się  zauważyć,  że nowi 

ludzie , nowi przewodniczący Komisji  ,  hasła były czas na zmiany a jakie zmiany zaszły? 

 

Pan Paweł Grzanka  Wola Adamowa  powiedział, iż zgadza się z przedmówca co do 

podniesionych spraw. Wskazał iż ostatnio był na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, gdzie 

miejsce miało posiedzenie trzech Komisji razem. Podziękował  za  wyrozumiałość  Pana 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, gdzie wyszedł  z członkami swej Komisji  i spotkał się   

z zainteresowanym  i Panem Strzykowskim. Ponieważ przy wspólnych posiedzeniach trzeba 

czekać kilka godzin aby wejść na posiedzenie i przedstawić  swoje nurtujące sprawy. Wskazał 



aby nie łączyć  posiedzeń Komisji. Zrobić jedną, dla radnych jest to dobrze bo przyjedzie 

jeden raz  i odbywa trzy posiedzenia i cały miesiąc jak gdyby „ ma z głowy”.  

To radni są dla mieszkańców Gminy a nie odwrotnie. Następna sprawa to  moje problemy 

poruszane  wcześniej na obradach sesji , nie ma efektu z ich realizacji.  Występujący posłużył 

się  Pana Burmistrza listem otwartym  podczas wyborów. Wskazał iż Burmistrz zastanawia się 

dlaczego  ludzie uciekają  z Chodcza i  Gminy Chodecz. Nikt ich nie zatrzyma, potrzebna jest 

Rada Młodzieży która wypowie się w tej sprawie.  Młodzi mają  swoje postanowienia i oni 

wiedzą co jest im potrzebne. My natomiast to już jesteśmy staruszkami . Potrzeba młodych 

ludzi , potrzebna jest ich wizja dla tej miejscowości  i wówczas mogą tu zamieszkać. W 

przeciwnym razie młodzi wyjadą i zostaną sami starzy ludzie samotni.  

Ponadto wskazał , że w tej chwili jest źle można powiedzieć że nawet bardzo źle.  

Powiedział iż przedstawiał sprawę   przydomowych oczyszczalni  ścieków. To jest kuriozum. 

Wszystkie  sąsiednie Gminy jak tylko mogą budują oczyszczalnie  ścieków dbając o 

środowisko. U nas niestety tego nie ma. Zostały wydane pieniądze na projekty i praktycznie 

te pieniądze przepadły i nic z tego nie ma. Do zeszłego roku była dotacja do budowy  

przydomowych oczyszczalni ścieków. I co nam zafundowano. W tym roku też przy moim  

udziale że przychodzę na posiedzenia  Komisji  Rewizyjną  to z 2000 zł. podniesiono koszty do 

3500 zł. na oczyszczalnie ścieków.  To tylko rolnicy muszą ponosić koszty związane z budową 

oczyszczalni   ścieków.  Przedtem była dotacja rolnicy płacili 2000 zł. i nic ponadto, a w tej 

chwili rolnik musi zrobić we własnym zakresie tj. nadzór, kierownika budowy itd.  

Kolejna sprawa  to sprawa przeglądu oczyszczalni  ścieków, ponieważ kończy się okres 

pięcioletni  Ochrona Środowiska  przez 5 lat daje ulgę. Jeżeli  nie będzie zrobiony  przegląd 

wówczas  będą kary .   

Ponadto  Pan Grzanka powiedział iż zwracał się do Pana Burmistrza w sprawie spalania 

śmieci, Pan Burmistrz odesłał  zainteresowanego do Policji, to nie jest rola policji spalanie 

śmieci w domowych piecach żeby rozstrzygała. Pan Burmistrz najpierw pozwala ludzi truć a 

później promuje zdrowy tryb życia, jak to Pan zamierza robić  ratować,  reanimować. 

 

Burmistrz Chodcza Jarosław Grabczyński odpowiedział, iż  zarzuty Pana Grzanki  są 

bezpodstawne , Pan Burmistrz nie pozwala nikomu na spalanie  śmieci w domowych piecach 

Jeżeli ktoś kto to wykonuje to na własny rachunek. Tak jak wskazywał Burmistrz wcześniej na 

sesji , jeżeli Pan poweźmie informacje o spalaniu materiałów niebezpiecznych to należy 

donieść to do organów ścigania. Po drugie  we wcześniejszej części sesji było to już 

omawiane, gdyby przyszedł Pan wcześniej więc  powziąłby Pan informację w tej sprawie. 

 

Pan Kucharski  podniósł sprawę , że jeżeli dotyczy oświaty to wszystkie „ manewry” które 

należałoby wykonać to jest termin do końca kwietnia. Nie tak jak było w Komisji Rewizyjnej, 

że w sierpniu będzie sprawdzanie czy jest przygotowana szkoła do działań. 

 

Radny Jerzy Stempczyński  powiedział iż w poprzedniej kadencji był przewodniczącym 

Komisji Obywatelskiej , a obecnie jest   Komisji  Oświaty , Zdrowia , Kultury i Sportu. Radny 



ustosunkował się do wypowiedzi Pana Kucharskiego, jeżeli chodzi o wyniki nauczania  - 

egzaminacyjne nie były powalające na kolana , ale  czy Burmistrz miał wpływ na  

przygotowanie nauczycieli. Jest to w kompetencji dyrektora i my radni i P. Burmistrz nie 

możemy ingerować  w program nauczania jak i  na zatrudnianie poszczególnych nauczycieli. 

Tak to wynika z przepisów. Jest obecna Pani  Radca Prawny  i może również w tej kwestii się 

wypowiedzieć.  Reguluje to ściśle ustawa o systemie oświaty. Jeśli chodzi o halę sportową  to 

rzeczywiście  to Pan Kucharski ma racje, jednakże z Panem Burmistrzem odbyliśmy spotkanie  

i są w trakcie prace które  pozwolą być może inaczej wykorzystywać obiekty sportowe które 

już posiadamy. Tak żeby młodzież  mogła częściej i lepiej w okresie zimy jak i lata  

wykorzystywać te  obiekty. Będzie jeszcze mówione w tej kadencji zakresie tych spraw. Tak 

samo chodzi o imprezy rekreacyjne, sportowe jak i kulturalne.  Jeśli chodzi o wyniki  w 

zakresie  sportowym  to nasza młodzież ma te wyniki. Jeśli chodzi o powiat to nasza młodzież 

plasuje się całkiem przyzwoicie. Natomiast kwestia poziomu nauczania czy wyników 

egzaminacyjnych niewielki wpływ ma Rada i Burmistrz. Ewentualnie  wpływ może mieć  w 

przypadku konkursu na dyrektora szkoły.  Ponadto wskazał iż mieszkańcy interpelują o 

powołanie  jakieś ogniska z zajęciami w świetlicy. 

 

Pani Barbara Krawiecka Przewodnicząca Kół Gospodyń Wiejskich ,  podniosła sprawę braku 

aktualizacji tablic informacyjnych  miejscowości, również w Chodczu nie mamy aktualnej. 

Zapytała się  czy jakie  kolwiek wnioski były wyciągnięte w stosunku do osób które parkują    

samochody na Placu Kościuszki, jest to nagminne. Chodnik jest zastawiany, często jest tak że 

podwójnie  zastawiany  samochodami  ciężarowymi. Kiedy jeździ policja z Włocławka zwraca 

na to uwagę , natomiast  nasi policjanci  przejeżdżają  i nawet się nie zatrzymują.  Przykładem 

był dzień 24 lutego 2015r. o godz. 14,30 gdzie policja przejechała obok dwóch ciężarowych 

samochodów i nie interweniowała. Czy policja nasza nie widzi tego, można powiedzieć że 

pieniądze  leżą na drodze . Samochody ciężarowe bardzo niszczą chodnik, jest już zapadnięty 

i płyty popękane. Dalszą sprawą jaka poruszyła Pani Krawiecka to zmiana nazwy ulicy                

30-lecia PRL.  Uważa, że Rada powinna  podjąć  uchwałę o zmianie nazwy tej ulicy. Nie trzeba 

pytać się o zgodę  mieszkańców  tylko  podjąć  działania.    Ulica Warneńczyka , na tej ulicy 

jest  pełno  śmieci, porozwalanych butelek, torebek i różnych innych nieczystości. Pracownicy 

zatrudnieni jako interwencyjni  z Urzędu Pracy  to tylko mają  skwer do sprzątania i 

chodzenia bezczynnie po tym skwerze, czy również całe miasto do sprzątania.  Jeśli chodzi o 

całe miasto to jest bardzo brudno, wszędzie jest narzucane butelek, a nagminnie na ulicy 

Warneńczyka  przy blokach pełno butelek  i przy sklepie gdzie Pan  Powietrzyński ma sklep 

jest pełno butelek i przeróżnych nieczystości.  

Następna sprawa  to sprawa podczas wyborów w okręgu 5 miasta gdzie Pani Krawiecka 

kandydowała to mieszkańcy monitowali  o poprawienie  uskoku na ulicy Kościuszki  jak się 

wchodzi w ulicę Waryńskiego  naprzeciw sklepu Pani Krajewskiej. Jest takie  jakby kończenie 

chodnika   i występuje nierówność wychodząca z chodnika i tam się ludzie przewracają. Było 

to już mówione za poprzedniej kadencji  i prosili aby kwestię podnieść obecnie, ponieważ po 

ciemku jest to niebezpieczne.  



Corocznie otrzymywaliśmy dofinansowanie z Funduszu Ochrony Środowiska na  nasadzenia 

zieleni, czy jest możliwe abyśmy  takie  dofinansowanie  dostali  ponieważ poprzednio było, i  

były tylko faktury, a zieleni nie było widać. 

 

Pan Burmistrz Chodcza odniósł się do  części  przedłożonych spraw , mówiąc  iż  co do 

parkowania samochodów ciężarowych na chodnikach to   postawienie znaków zakazu 

wjazdu dla samochodów ciężarowych to nie ma czegoś takiego. Samochody ciężarowe 

zgodnie z kodeksem drogowym mają zakaz wjazdu  na chodniki. Burmistrz rozmawiał z 

przedstawicielami policji na ten temat, no cóż będziemy interweniować częściej. Co do 

nazwy ulicy , może zająć się Komisja Obywatelska i czy sprawa ta nabierze  toku czy też nie. 

Jeżeli zaś dotyczy pracowników interwencyjnych, część ich  z tzw. przydziału z Urzędu Pracy  

będą zatrudnieni od 16 marca br. i wówczas   we współpracy z ZGK będzie sprzątane miasto i 

nie tylko.  Jeżeli chodzi o uskok na ulicy to zostanie sprawdzone.   

Pani  Ewa Kwiatkowska  wskazała iż wniosek poszedł z Komisji Rolnej o  obniżenie podjazdów 

na przejściach dla pieszych aby można było dostosować  dla niepełnosprawnych. Takie 

wnioski  były złożone, bo w wielu miejscach są za wysokie burtniki i problemy mają matki z 

wózkami, czy niepełnosprawni. Te sprawy będą przeanalizowane przed sezonem tak aby 

dostosować to do naszych wniosków.  

 

Radny Wieczorek Piotr wypowiedział się odnośnie znaków zakazu i zatrzymywania się   i 

postoju . Otóż czy Pani Krawiecka wie  gdzie są wyznaczone miejsca parkingowe  dla 

samochodów ciężarowych  na terenie gminy Chodecz. Otóż nie wiadomo gdzie są  

wyznaczone. Wniosek jest taki że tych miejsc postojowych nie ma. Kierowca takiej 

ciężarówki   nie zatrzymuje się na chodniku aby popsuć ten chodnik  tylko  ze względu  że  ma 

ciężarówka  takie gabaryty . Jeżeli  zatrzyma się zgodnie z przepisami , czyli na jezdni , 

zamyka ruch na tej ulicy na czas  załadunku  i  rozładunku. Może to trwać godzinę , dwie, pół 

godziny  lub 15 minut. Jeżeli wjeżdżają  na chodnik umożliwiają  życie wszystkim  

mieszkańcom. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej też wypowiedziała się w tej sprawie,  wskazała iż Policja 

interweniowała dwa razy na wniosek mieszkańców ponieważ były skierowane  w tym 

kontekście dwa telefony do policji od osób mieszkających w rynku.   

 

Prezes  ZGK Spółka z o.o. samochód ciężarowy o tonażu do 3,5ton   zgodnie z prawem może 

się zatrzymać na chodniku i ściąganie policji jest bezcelowe. 

 

Pani  Halina Krajewska Przewodnicząca Samorządu Mieszkańców Miasta Chodcza w 

odniesieniu co do  nazwy ulicy 30-lecia PRL.  W poprzednich kadencjach Rady , zajmowano 

się tą sprawą. I nie może tak być , że nie pytając się mieszkańców, Rada może zrobić to co 

zechce, jest to nieprawdą. Idą za tym koszty  wymiany dowodów osobistych, praw jazdy, 

dokumentów związanych z działalnością gospodarczą . To wszystko są koszty, tak nie można. 



Jeżeli się pytamy mieszkańców jednej ulicy w przypadku ul. Al. Zwycięstwa co do poszerzenia 

ulicy to tutaj tym bardziej, są to koszty wymiany dokumentów. Rada poprzedniej kadencji 

podjęła takie stanowisko, że do każdego mieszkańcy tej ulicy  chodziła z pismem Pani Dorota 

Czerniak informującym, czy  mieszkaniec wyraża zgodę na zmianę nazwy  ulicy i w związku z 

tym poniesionych kosztów. Każdy z mieszkańców ulicy 30-lecia  pisemnie oświadczył, że nie 

wyraża zgody na zmianę nazwy tej ulicy. Teraz trzeba sie zastanowić czy wbrew woli tych 

mieszkańców coś robić czy nie.  Jest zrozumiałe że społeczna odezwa jest taka, że nam się ta 

nazwa nie podoba , może się nie podobać jak najbardziej, czy można w ten sposób tak 

postąpić, to co z kosztami tych mieszkańców. Dobrze by było żeby Rada się zwróciła 

ponownie do mieszkańców  w sprawie zmiany nazwy ulicy. Jeżeli tak,  to co z kosztami 

wymiany dokumentów , kto będzie je ponosił. A jeżeli wbrew  woli zostanie  dokonane to czy 

koszty będą pokryte i przez kogo. 

Jeżeli dotyczy samochodów ciężarowych , to przez lata borykamy się z tym problemem, ale 

nie mamy miejsca parkingowego dla tych pojazdów. A czy  wogólne znajdzie się takie miejsce 

na terenie Chodcza. Bo w dobrej sytuacji są miejscowości które mają lokale  gastronomiczne 

z dużymi parkingami. Wówczas problem jest rozwiązany.  Chcąc stworzyć taki parking to 

oprócz   tego trzeba jeszcze zabezpieczyć  miejsce   parkingowe od kradzieży . Są to nasi 

mieszkańcy którzy parkują te samochody.  Stwórzmy warunki dla naszych mieszkańców co 

do parkowania samochodów ciężarowych , stwórzmy trochę profilaktyki a nie straszyć tylko 

policją. 

Należałoby również rozwiązać sprawę przystanku autobusowego , w środy , czy inne dni stają 

tam  pojazdy samochodowe inne jak autobusy, policja robi mandaty, ale stwórzmy trochę tej 

profilaktyki i  może wstawić  tabliczki o zakazie postoju, lub wyrysować kopertę i  nikt już tam 

nie stanie. Jest to problem  i należałoby to rozwiązać.  

Co do obniżenia  burtników przy przejściach dla pieszych, dokonać przeglądu  i obniżyć. Było 

to omawiane na posiedzeniu Samorządu Mieszkańców Miasta Chodcza. Jeżeli chodzi o sam 

Plac Kościuszki to będzie wylewana nawierzchnia asfaltowa i podwyższy jezdnię w stosunku 

do chodnika. 

 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska przyznała za rację iż na skwerze jest 

brudno i wiele śmieci, ale to my sami mieszkańcy tak brudzimy i przyzwalamy na to 

śmiecenie. Sami to robimy , później pretensje do Burmistrza i pozostałych. Dlatego też 

zaapelowała do  wszystkich obecnych, do radnych, sołtysów, mieszkańców miasta aby  

przeciwdziałać  w zakresie  zaśmiecania. Zwracajmy uwagę  osobom które zaśmiecają teren 

gminy. Mówić więcej szczególnie teraz kiedy przyjeżdżają wczasowicze. Jak mogą pracownicy 

Gminy, czy Burmistrz zmienić mentalność ludzi, czy tez nastawienie  wieloletnie do tych 

spraw. Będziemy się dopominali kolejnych koszy i kolejnych pracowników zatrudnianych do  

zbierania śmieci. Po prostu nie ma sensu. Jest jedyne wyjście  ze musimy sami się pilnować i 

zwracać uwagę innym co się dzieje nawet na własnych podwórkach. 

Pan Grzanka Paweł  powiedział iż problem spalania śmieci nie tylko zgłaszał do Burmistrza 

ale również w poprzedniej kadencji. Pierwsze kroki skierował  do policji, policja nie może nic 



zrobić i skierowali do pracowników Urzędu,  Panów  tych sprawa ta nie interesuje .  Nie było 

jeszcze okresu grzewczego tylko w miesiącu sierpniu, jeżeli  my sami będziemy się truli to o 

czym mowa.  

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał  iż  wniosek został skierowany do policji  

aby policja odpowiedziała na piśmie co z takimi przypadkami.  Jeżeli odpowiedzą że nie są 

kompetentni   to  będziemy szli dalej  co z tą sprawą. 

 

Pan  Grzanka Paweł  zwrócił się z zapytaniem, czy można byłoby skorzystać z pomocy Radcy 

Prawnego   w sprawach związanych z melioracją. Nie można  dać  rady z Firmą -  Melioracją , 

ponieważ jest wykonana wadliwie i należy ten problem rozwiązać. Nie można na to pozwolić 

aby sądownie  to wszystko załatwiać, ponieważ są to ogromne koszty, gdzie to jest chore. 

Odbiór został dokonany bez wiedzy i uczestnictwa w odbiorze  właścicieli gruntów. 

 

Pani Joanna Kozińska  Radca Prawny  Urzędu Miasta i Gminy przekazała  iż wstępnie 

zapoznała się ze sprawą i dokumentami, na tym etapie można stwierdzić, że Urząd nie jest 

stroną w sprawie postępowania .   Powiedziała iż może się zapoznać jeżeli Panowie posiadają 

dodatkowe dokumenty. Panowie występowali już przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym. I tam ta skarga została odrzucona. Jeżeli chodzi o względy formalne to 

oczywiście  zaprosiła Pani Radca Prawny  do rozmowy i wyjaśnienia.  

 

Pan  Strzykowski   Józef powiedział iż ta sprawa dotyczy jego osoby, skarga została 

odrzucona, a 300 zł. trzeba było wpłacić.   Są to koszty  które należy rozważyć czy pieniądze 

przeznaczyć na wydatki domowe, czy na  prowadzenie  sprawy. Sprawy które podnosiłem 

podczas budowy tej inwestycji, zostały zlekceważone przez wykonawcę.  

 

Pani Radca Prawny poprosiła aby nie wchodzić  w szczegóły sprawy podczas obrad sesji, tylko 

przyjść do pokoju  i będziemy analizować dokumenty. Co do Kosztów sądowych można 

wystąpić o ich umorzenie. 

 

Pan Sołtys Łukaszewicz Krzysztof  wskazał iż przy ciągu chodnika przy  amfiteatrze 

wskazanym byłoby postawić więcej   koszy  na śmieci  i wówczas nie powstawałyby  tereny 

zaśmiecone. Jeżeli chodzi o ten przystanek w Woli Adamowej to jest koniecznością 

usytuowania kosza.  

 

Przewodniczący Rady powiedziała iż nie może być tak że wszędzie będą wystawiane kosze na 

śmieci, trzeba by było zatrudnić armię ludzi. Duże pole do popisu mają sołtysi i Rady Sołeckie 

w sprawie uświadamiania wyrzucania śmieci  do odpowiednich miejsc na to przeznaczonych. 

 

Radna Ewa Kwiatkowska zgodziła się  z tym że na Placu Kościuszki, nad jeziorem  i na 

przystankach kosze winny być wystawione. Przed sezonem turystycznym będą analizowane 

te sprawy i wnioskowane .  To my  wszyscy musimy dbać o właściwe lokalizowanie śmieci. 



 

Pan Grzanka Paweł powiedział  iż ogólnie chodzi   jeżeli jest sprawa sadowa  to aby  

skarżącego  „ uwalić”   który nie zna  się na przepisach prawa  i wówczas  sprawa upada  i nic 

się nie da załatwić.   

 

Pani Barbara Krawiecka  czy istnieje taka możliwość aby zatrudnić  osoby bezrobotne które 

pobierają zasiłek  z Opieki Społecznej   do sprzątania miasta . Czy jest taka możliwość? 

 

Pani Przewodnicząca  Rady  odpowiedziała, iż nie ma takiej możliwości ponieważ 

sprawdzono już wielokrotnie , nie ma umocowań prawnych w tej kwestii  i  nie ma zmuszania 

człowieka do pracy.  

Sołtys Banasiak Józef   wskazał  iż taka forma odpracowania występuje w Gminie Lubień Kuj. 

jeżeli otrzymuje pomoc z Opieki Społecznej , musi odpracować  te pieniążki. 

 

Przewodnicząca KGW Wola Adamowa Pawlak Marianna proponuje  wspólnie z sołtysem 

sołectwa  i Radnym  zagospodarować teren przy świetlicy ponieważ jest to tern gminny  i 

może Pan Burmistrz ustaliłby termin  co do ustalenia zagospodarowania. 

Pan Burmistrz odpowiedział iż wcześniej już rozmawiano na ten temat i do sprawy się wróci. 

Pani Przewodnicząca Rady przekazała iż wpłynęły do Rady dwa wnioski na piśmie w 

sprawach: 

-  naprawy  -   ulicy Przemysłowej i  drogi  do Brzyszewa -Komisja  Rolna, 

-  naprawa drogi asfaltowej od drogi wojewódzkiej do AVANTI (Gorzelni) - Komisja Rolna 

przekazany, 

- pismo Pani B. Krawieckiej w sprawie pomieszczenia  na działalność  Koła- Komisja 

Obywatelska, 

Osób chętnych do dyskusji już nie było w związku z tym Przewodnicząca Rady przeszła do 

następnego punktu  porządku obrad. 

 

Ad.  13. Zakończenie  obrad  sesji. 

Przewodnicząca  Rady wypowiedziała iż zamyka obrady V sesji Rady Miejskiej w Chodczu.      

   

Protokołowała: 
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